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Besvarelse af spørgsmål stillet under debatten omkring FM 2015/113 

Jeg takker for en god debat omkring at give de bedste vilkår for de patienter i hæmodia
lyse, der i dag er nødt til at opholde sig i Danmark. 

Herudover vil jeg besvare de to spørgsmål, der blev stillet under debatten, dels omkring 
dialysepatienters muligheder for at komme på ferie i Grønland og dels omkring, at vi 
tidligere skulle have svaret, at der kun skulle være 4 patienter, for at kunne oprette en 
dialyseafdeling på Dronning Ingrids Hospital. 

Vi har en enkelt hæmodialysepatient fra Danmark, der har været på ferie i Grønland. 
Andre patienter i hæmodialyse kan komme på ferie i Grønland, men det kræver at de er 
trænet i hjemmedialyse og at de er indstillet på at løbe den risiko, det indebærer ikke at 
befinde sig i umiddelbar nærhed af en specialafdeling. Herudover vil de som udgangs
punkt skulle ledsages af en sygeplejerske, der er specialuddannet indenfor dialyseskul
le, ligesom der helst skal være mulighed for telemedicinsk supervision fra stamafdelin
gen i Danmark. 

Det er korrekt, at vi i 2010 har skrevet, at der kunne oprettes et dialyseafsnn, hvis der 
var mindst 4-6 hæmodialysepatienter mod nu 8. Udviklingen på området med en tilta
gende specialisering af personalet og af apparatur betyder, at anbefalingerne til det fag
lige niveau hele tiden stiger. Det er som udgangspunkt positivt, da de høje krav sikrer 
patienterne den bedste behandling og dermed en længere overlevelse med deres syg
dom. Det betyder desværre også, at det anbefalede antal patienter der skal behandles i 
enkelte afdeling stiger. 
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